
 

Referat af Bestyrelsesmøde 
Torsdag d. 12. december 2024 klokken 17.00 - 21:00 
STED: Stines kontor, administrationsbygningen på afdeling Fensmark 
 
Inviterede:  
Mie Ihlermann Rasmussen, Janni Elley, Mia Than West, Karen Raff, Christina Krogh Nikolajsen, Louise Mie Grahn 
Andersen, Anders Holm, Marie Louise Jagd Hoff, Maj-Britt Højgard, Stine Andersen, Lone Christoffersen, 
elevrådsrepræsentanter fra Fensmark og Toksværd 
 
Til stede:  
 
Gæster: Betina Ploug Jørgen og Lasse Dalén Andersen 
 
Fraværende: Elevrådsrepræsentanter 
Afbud: Karen Raff 
Mødeleder: Mie Ihlermann Rasmussen 51 
Referent:    
 

Spisning fra kl. 17.00 

 
Tid Punkt Referat 
17.30 Sag 37/MIR +Lone, Lasse og Betina 

Status på vores afdelinger 
Hvordan er skoleåret opstartet med de 
nye prioriteringer og indsatser der har 
været, og hvilken effekt ser vi det har? 
(10 minutter pr afdeling + 5 til 
spørgsmål) 

Fremlæggelse af status på de tre afdelinger. 
 

18.30 Sag 38/ MIR 
Godkendelse af referat 

  

18.35 Sag 39/ SSA  
Opfølgning på økonomi 

Der er ikke nogen ændringer i budgettet, andet end vi kan se, 
at vi får råd til lidt større investeringer i inventar.  
Der er en vis bekymring for at overføre penge fra indeværende 
til kommende skoleår, da vi før har oplevet at de penge er 
taget fra os igen. 

18.50 Sag 40 / MIR / Beslutning / 
Gennemgang af reviderede 
principper 
Godkendelse til at sende i høring 
 
Se bilag: 

• Princip for ikke fagspecifikke 
aktiviteter 

• Princip for lektier 
• Princip for trafik 
• Princip for kommunikation og 

samarbejde 
• Princip om kost 

 

Mias kommentarer er indsat i bilagene, derfor skal I forholde 
jer til om I ønsker disse rettelser. 
 
Princip for fagspecifikke aktiviteter godkendes efter en lille 
tilretning 
 
Princip for lektier godkendes efter en tilretning.  
 
Princip for trafik godkendes efter en tilretning 
 
Princip for kommunikation og samarbejde tilrettes og 
godkendes 
 
Princip om kost godkendes efter tilretninger 
 

Alle ovenstående principper sendes i høring hos forældre, 
personale og elevråd.  

19.20 Sag 41/SSA/Drøftelse 
Skoleudviklingssamtalen 
I år er første gang der afholdes 
skoleudviklingssamtaler efter 
Kvalitetsprogram for Folkeskolen. 
Drøftelse af hvilke punkter 
skolebestyrelsen vil anbefale der sættes 
fokus på.  
Dagsorden vedhæftet som bilag 
 

 
Stine fortæller, hvad vi i ledelsen har valgt at sætte fokus på. 
Dette vil blive understøttet af små hverdagsfortællinger. 
 Som noget nyt er det ikke kun ledelsen, der deltager, men 
også repræsentanter for forældre, medarbejdere og elever.  
Bestyrelsen tænker også, at vi skal tilkendegive at vi har ønske 
om at blive støttet i fortællingen om os, og ligesådan støttet 
der, hvor vi har vores udfordringer. Her har vi forhåbninger om 
at det nye rejsehold kan understøtte os. 
 



19.50 Sag 42 / MIR 
Bordet rundt  

• Medlemmer 

• Medarbejdere 

• Ledelsen 

• Formanden 

 
Medlemmer 
Forældre:  
Oplever at der tages godt imod forældrerådets forslag. En 
skoledag på Holmegaard værk, hvor eleverne arbejder med 
glas og ser en lokal virksomhed. 
På Landsmødet for skole og forældre var der forskellige 
workshops. En af dem omhandlede lærings rum uden for 
klassen, et andet et spil om de svære samtaler. Man kan få folk 
ud og fortælle og holde oplæg.  
Udskolingen har fået standpunktskarakterer. Det kunne være 
rart hvis de kom på samme tid for alle elever.  
 
Medarbejdere 
Der har været juleklippedag med bedsteforældre 
Glad for tyngdedyr 

 
Hele specialafdelingen har været igennem anden kursusdel. 
Det er virkelig godt. I en af 7. klasserne holder man “oasetid”, 
hvor eleverne har kommet med nogen af ideerne. En af 
oaserne bruger vi liggeunderlag og tæpper, afslapningsmusik 
og massage. De er begyndt på eget initiativ at massere 
hinanden. De putter og slapper af. 
 
Ledelse  
 
Der sker meget på kommunalt plan. Nye chefer og det tegner 
alt sammen godt, men gør også at der kommer nye måder at 
gøre ting på og vi skal fortælle hvem lige præcis vi er. 
 
Vi er optagede af de brede almene fællesskaber, vi er optagede 
af hvordan vi gør det bedst. Det vil inden længe blive et punkt 
på dagsordenen.  
 
Vi har i Næstved mange segregerede elever, det er også en 
stor del af det fokus vi har.  
 
Leder af det nye rejsehold har været på besøg hos os. Han var 
skarp og præcis i hvad han forventede at kunne tilbyde os i et 
samarbejde.  
 
Karakterer og terminsprøver fylder i udskolingen, eleverne 
“gøres klar”. Ledelsen på alle afdelinger holder 
klassekonferencer og MUS-samtaler.  
Udskolingen havde en rigtig god klippeklistredag  
 
Formanden 
Jannie, Karen og Mie har været på landsmødet. Mie deltog i 
Workshop om skoleudviklingssamtaler, det var meget 
inspirerende. Workshop om 
folkeskoleaftalen/kvalitetsprogrammet, hvor der var knapt så 
meget nyt, som vi ikke var informeret om i forvejen. 
Mie er valgt ind i hovedbestyrelsen i Skole og Forældre. Mie 
har fået mange nye kontakter, som hun vil sparre med og 
invitere ind til sparring og udvikling sammen med den øvrige 
bestyrelse. 

 Hvis tiden tillader: Rundvisning  

 Punkter til kommende møder 
 

• Januar: Timefordeling, dagstruktur og specialtilbud 
kommende skoleår 

• Rundvisning på afdeling Fensmark  

• Drøftelse af Regeringens udspil vedr. styrkelse af SB. 

• Årshjul, Mie og Stine laver udkast til drøftelse  

• Skolen i bevægelse – Nye tiltag i 2025/2026 

• Opfølgning på legeplads Toksværd 

• Opfølgning på trafikudvalget, parkeringspladser 
 

 


